
Mediaboard Slovakia s. r. o. | mediaboard.com 1

Článkov: 5  26. november 2024

 .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  . 2Ukrajinu čaká ďalšia zima ovplyvnená vojnou  

Online, kosiceonline.sk, 25. 11. 2024, 6:40

 .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  . 3Správy  

Rozhlas - Rádio Košice, Rádio Košice, 25. 11. 2024, 7:00

 .  .  .  .  .  .  .  .  . 4ODBORNÍK o mestskom zastupiteľstve: KTO KONÁ ČESTNE, TAJNÉ HLASOVANIE NEPOTREBUJE!  

Online, slovenskodnes.sk, 25. 11. 2024, 11:59

 .  .  .  .  .  .  .  .  . 6ODBORNÍK o mestskom zastupiteľstve: KTO KONÁ ČESTNE, TAJNÉ HLASOVANIE NEPOTREBUJE!  

Online, kosicednes.sk, 25. 11. 2024, 11:59

 .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  . 8Predpoveď pre Košice: Aké bude počasie? (26. 11. 2024)  

Online, azet.sk, 26. 11. 2024, 4:19

https://mediaboard.com/


Mediaboard Slovakia s. r. o. | mediaboard.com 2

Ukrajinu čaká ďalšia zima ovplyvnená vojnou  
  25. 11. 2024, 6:40, Zdroj: kosiceonline.sk , Sentiment: Ambivalentný, Téma: Univerzita Pavla Jozefa Šafárika v Košiciach, Kľúčové slová: Univerzita

Pavla Jozefa Šafárika v Košiciach, UPJŠ
Dosah: 3 387 GRP: 0,08 OTS: 0,00 AVE: 263 EUR 

Ukrajinu čaká ďalšia zima ovplyvnená vojnou

Európa Vojna na Ukrajine

UPJŠ spustila zbierku vosku.

Od vpádu ruských vojsk na územie Ukrajiny uplynulo viac ako tisíc dní a koniec vojny je stále v nedohľadne. Tento rok sme zatiaľ
svedkami ruského postupu na frontovej línii. Začiatkom roka Rusi dobyli Avdijivku a odvtedy postupujú smerom na Pokrovsk, od ktorého
sú aktuálne zhruba 10 až 15 kilometrov. Ukrajinci v lete obsadili časť Kurskej oblasti v Rusku.

Podľa analytika Slovenskej spoločnosti pre zahraničnú politiku Alexandra Dulebu je dôvodom ukrajinského postupu aj to, že ruské sily
bojujú v iných častiach po takmer celej Ukrajine a nezvládajú si chrániť svoje územie:

„Situácia je viac-menej statická, s miernou prevahou Rusov na jednom úseku frontu v južnej časti Donbasu. Ak by mali Rusi postupovať
takouto rýchlosťou ako v priebehu tohto roka, od februára v Avdijivke, tak do Kyjeva to majú za 10 rokov.“

Ukrajinci podľa neho trpia najmä kvôli neskorému rozhodnutiu Kongresu v USA dodať Kyjevu vojenskú pomoc:

„V podstate majú veľký výpadok v dodávkach zbraní a to, že Rusi postupujú, je jeden z dôsledkov. Druhý problém na strane Ukrajiny je
to, že nie úplne dobre zvládli proces mobilizácie. Prezident Zelenskyj sa rozhodol ešte v prvej polovici tohto roka nezobrať politickú
zodpovednosť na seba, ale presunul to na parlament. Parlament sa tri mesiace hádal o tom, ako má vyzerať zákon. Nakoniec to, čo
armáda povedala na začiatku roka, že budú potrebovať 300-tisíc ľudí mobilizovať, tak termín pre ukončenie prihlasovania do mobilizácie
pre tých, ktorých sa zákon týka, uplynul až 18. júla, čiže Ukrajinci si až v lete mohli začať pripravovať jednotky.“

Koniec vojny je v nedohľadne / TASR

Podľa Dulebu ale tento proces nasadzovania nových jednotiek trvá dlhší čas a najskôr budú schopné bojovať koncom roka. Ďalším
míľnikom v rusko-ukrajinskej vojne je nasadenie vojakov Severnej Kórey proti Kyjevu.

„Realita je taká, že do vojny boli zapojené regulárne jednotky tretej krajiny. Toto dramaticky mení a eskaluje situáciu, pretože symetrická
odpoveď zo strany podporovateľov Ukrajiny mohla byť, že by na strane Ukrajiny mohli bojovať regulárne jednotky inej krajiny. To je už
internacionalizácia vojny, k čomu, našťastie, zatiaľ nedochádza. Je to červená línia, ktorú Rusko prekročilo a reakciou je súhlas
prezidenta Bidena, aby Ukrajinci mohli používať rakety s dostrelom 300 kilometrov ATACAM na území Ruskej federácie, ale údajne iba v
Kurskej oblasti.“

Okrem toho sú noci aj dni čoraz chladnejšie a útoky na ukrajinskú energetickú infraštruktúru spôsobujú výpadky elektriny či vody, čo
pociťujú nielen vojaci, ale aj civilné obyvateľstvo. Ak bude naozaj tuhá zima, tak Ukrajinci očakávajú, že denne budú potrebovať približne
18 gigawatt elektriny, avšak dokážu vyrobiť len 12. To spôsobí ešte rozsiahlejšie vypínanie zdrojov ako teraz. Slováci preto najmä počas
zimy pristúpili k zbierkam vosku pre Ukrajinu z použitých sviečok. Vďaka nemu sa dajú vyrobiť voskové kahance, ktorými si vojaci či
civilné obyvateľstvo nielen svietia, ale aj kúria či zohrievajú seba a jedlo. Rovnakú zbierku opäť spustila aj Univerzita Pavla Jozefa
Šafárika v Košiciach (UPJŠ).

„ V priestoroch univerzity sme zriadili dve zberné miesta, vstupná hala v budove Rektorátu UPJŠ na Šrobárovej 2 v Košiciach a budova
Sokrates na prízemí v areáli Filozofickej fakulty UPJŠ na Moyzesovej 9 v Košiciach. Do zbierky môžu záujemcovia prispieť zvyškami
vosku, nedopálenými alebo novými sviečkami a čajovými sviečkami. Zbierka je primárne určená pre študentov a zamestnancov UPJŠ v
Košiciach. V prípade záujmu sa môže zapojiť aj verejnosť počas pracovných dní od 8.00 do 16.00 hod.,“ spresnila hovorkyňa UPJŠ
Laura Hoľanová s tým, že zbierka potrvá do 20. decembra.

Autor: RÁDIO KOŠICE
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[strojový prepis] …Rovnakú zbierku rozbehla opäť aj univerzita Pavla Jozefa Šafárika v Košiciach, za ktorú pokračuje Laura, hora
nová. V priestoroch univerzity sme zriadili dve zberné miesta, vo vstupnej hale v budove rektorátu p je na Šrobárová a na prízemí v
budove sokrates v areáli Filozofickej fakulty ÚPN a Mojzesove 9 v Košiciach.…
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ODBORNÍK o mestskom zastupiteľstve: KTO KONÁ ČESTNE, TAJNÉ HLASOVANIE NEPOTREBUJE!
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25.11.2024 | 11:59

ODBORNÍK o mestskom zastupiteľstve: KTO KONÁ ČESTNE, TAJNÉ HLASOVANIE NEPOTREBUJE!

Na poslednom Mestskom zastupiteľstve, ktoré sa konalo v utorok 19.11.2024 nastala nezvyčajná situácia. Poslanec Vasok predložil
návrh, aby sa hlasovalo o zvyšovaní poplatkov tajne. Zastupiteľstvo ho schválilo, no napriek tomu navrhované zmeny neprešli. Zvolený
postup kritizujú bývalý primátor mesta Košice aj politológ.

Zdroj: MŠ

TAJNÉ HLASOVANIE O DANIACH A POPLATKOCH

Po tom, čo poslanci odsúhlasili tajné hlasovanie nasledovala ostrá diskusia. Poslanec Lörinc označil zvolený postup za „ hanbu a
ohýbanie demokracie. “ Tento názor neostal bez odozvy. „ O demokracii sa už diskutovalo dosť,“ reagoval na poslancove slová primátor
mesta Jaroslav Polaček. Napriek následnému návrhu poslanca Semana, aby sa o tejto citlivej téme hlasovalo verejne, zastupiteľstvo
návrh odmietlo a presadilo tajný postup.

Hlasovanie o Semanovom návrhu/MŠ

Po dlhých rozpravách o jednotlivých návrhoch nasledovali tajné hlasovania, ktorých výsledky boli oznámené až po prestávke. Dlhý
priebeh zastupiteľstva sa však nepremietol do prijatia návrhov. Zvyšovanie poplatkov za komunálne odpady či návrh zvýšenia dane za
ubytovanie poslanci v tajnom hlasovaní odmietli.

MOHLO BY VÁS ZAUJÍMAŤ

Začalo sa Mestské zastupiteľstvo. Rokuje sa o ROZPOČTE a CENE ODPADU (LIVE)

POLITOLÓG ONUFRÁK NEROZUMIE ČOHO SA BÁLI

Poslancom, ktorí hlasovali za tajné hlasovanie nerozumie ani politológ doc. Mgr. Alexander Onufrák, PhD. z Katedry politológie FF UPJŠ.
Podľa jeho názoru majú byť poslanci vyrovnaní s tým, že budú pod neustálou kontrolou. „ Nechápem, čoho sa volení zástupcovia boja,
keď požadujú tajné hlasovanie. Predsa ten kto vstupuje do politiky, by mal byť dávno vyrovnaný s tým, že bude pod neustálou kontrolou
(nielen) svojich voličov, uviedol doc. Mgr. Alexander Onufrák, PhD.

Onufrák však verí, že voliči v najbližších voľbách vystavia poslancom účet. „ Rozhodovať o daniach a poplatkoch je vec verejná a niet tu
miesto na “tajnosti”. Kto koná čestne a s úprimnými úmyslami, tajné hlasovanie nepotrebuje. V konečnom dôsledku, v najbližších voľbách
občania vystavia jedným i druhým účet,“ dodal doc. Mgr. Alexander Onufrák, PhD.

BÝVALÝ PRIMÁTOR RAŠI NECHÁPE, ČO CHCEL PRIMÁTOR TAJIŤ

Postupu súčasného vedenia mesta nerozumie ani bývalý primátor mesta Košice Richard Raši, pričom poukázal na to, že počas obdobia,
kedy bol primátorom podobné inštitúty nevyužíval.

„ Inštitút tajnej voľby som nevyužíval nikdy. Nechápem, čo chce primátor tajiť. Každý poslanec mesta predsa vie svoje hlasovanie
obhájiť,“ uviedol Richard Raši.

Otázky sme zaslali aj mestu Košice, no do dnešného dňa nám neodpovedali.
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ODBORNÍK o mestskom zastupiteľstve: KTO KONÁ ČESTNE, TAJNÉ HLASOVANIE NEPOTREBUJE!

Na poslednom Mestskom zastupiteľstve, ktoré sa konalo v utorok 19.11.2024 nastala nezvyčajná situácia. Poslanec Vasok predložil
návrh, aby sa hlasovalo o zvyšovaní poplatkov tajne. Zastupiteľstvo ho schválilo, no napriek tomu navrhované zmeny neprešli. Zvolený
postup kritizujú bývalý primátor mesta Košice aj politológ.

Zdroj: MŠ

TAJNÉ HLASOVANIE O DANIACH A POPLATKOCH

Po tom, čo poslanci odsúhlasili tajné hlasovanie nasledovala ostrá diskusia. Poslanec Lörinc označil zvolený postup za „ hanbu a
ohýbanie demokracie. “ Tento názor neostal bez odozvy. „ O demokracii sa už diskutovalo dosť ,“ reagoval na poslancove slová primátor
mesta Jaroslav Polaček. Napriek následnému návrhu poslanca Semana, aby sa o tejto citlivej téme hlasovalo verejne, zastupiteľstvo
návrh odmietlo a presadilo tajný postup.

Hlasovanie o Semanovom návrhu/MŠ

Po dlhých rozpravách o jednotlivých návrhoch nasledovali tajné hlasovania, ktorých výsledky boli oznámené až po prestávke. Dlhý
priebeh zastupiteľstva sa však nepremietol do prijatia návrhov. Zvyšovanie poplatkov za komunálne odpady či návrh zvýšenia dane za
ubytovanie poslanci v tajnom hlasovaní odmietli .

MOHLO BY VÁS ZAUJÍMAŤ

Začalo sa Mestské zastupiteľstvo. Rokuje sa o ROZPOČTE a CENE ODPADU (LIVE)

POLITOLÓG ONUFRÁK NEROZUMIE ČOHO SA BÁLI

Poslancom, ktorí hlasovali za tajné hlasovanie nerozumie ani politológ doc. Mgr. Alexander Onufrák, PhD. z Katedry politológie FF UPJŠ.
Podľa jeho názoru majú byť poslanci vyrovnaní s tým, že budú pod neustálou kontrolou. „ Nechápem, čoho sa volení zástupcovia boja ,
keď požadujú tajné hlasovanie. Predsa ten kto vstupuje do politiky, by mal byť dávno vyrovnaný s tým, že bude pod neustálou kontrolou
(nielen) svojich voličov , uviedol doc. Mgr. Alexander Onufrák, PhD.

Onufrák však verí, že voliči v najbližších voľbách vystavia poslancom účet. „ Rozhodovať o daniach a poplatkoch je vec verejná a niet tu
miesto na “tajnosti”. Kto koná čestne a s úprimnými úmyslami, tajné hlasovanie nepotrebuje . V konečnom dôsledku, v najbližších
voľbách občania vystavia jedným i druhým účet ,“ dodal doc. Mgr. Alexander Onufrák, PhD.

BÝVALÝ PRIMÁTOR RAŠI NECHÁPE, ČO CHCEL PRIMÁTOR TAJIŤ

Postupu súčasného vedenia mesta nerozumie ani bývalý primátor mesta Košice Richard Raši, pričom poukázal na to, že počas obdobia,
kedy bol primátorom podobné inštitúty nevyužíval.

„ Inštitút tajnej voľby som nevyužíval nikdy. Nechápem, čo chce primátor tajiť. Každý poslanec mesta predsa vie svoje hlasovanie obhájiť
,“ uviedol Richard Raši.

Otázky sme zaslali aj mestu Košice, no do dnešného dňa nám neodpovedali.

ANKETA: Má podľa vás mesto Košice priveľa mestských častí?

ÁNO

NIE

PSČ

Email

Súhlasím s pravidlami používania a ochrany súkromia.

Martin Šoman
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Predpoveď pre Košice: Aké bude počasie? (26. 11. 2024)

4.3 °C 7.1 °C 23.0 km/h 0.7 mm 07:15 16:03 St

4.9 °C 9.4 °C 14.4 km/h 0.0 mm 07:16 16:02 Št

4.0 °C 7.9 °C 26.3 km/h 1.4 mm 07:18 16:01 Pi

2.7 °C 7.0 °C 28.1 km/h 0.1 mm 07:19 16:01 So

0.6 °C 5.4 °C 18.0 km/h 0.0 mm 07:20 16:00 Ne

1.0 °C 7.4 °C 7.6 km/h 0.0 mm 07:21 16:00 Po

1.1 °C 7.9 °C 17.6 km/h 0.0 mm 07:23 15:59

Pohľad do histórie počasia

Pri pohľade na historické údaje o počasí v Košiciach za posledných 10 rokov (2014-2023) na 26. novembra môžeme pozorovať určité
výkyvy teplôt a zrážok. Najvyššia zaznamenaná teplota bola 8.8 °C v roku 2019, zatiaľ čo najnižšia -3.3 °C v roku 2023. Najvyššie zrážky
boli zaznamenané v roku 2018, kedy napršalo až 18.9 mm. Naopak, v rokoch 2016, 2019 a 2020 nebol zaznamenaný žiadny dážď. Tieto
údaje poukazujú na variabilitu počasia v tomto období, a zdôrazňujú fakt, že počasie v Košiciach v novembri môže byť nevyspytateľné.

Klimatické súvislosti

Predpokladaný dážď a mierne teploty v Košiciach sú v súlade s dlhodobým trendom otepľovania a zmeny charakteru zrážok v dôsledku
klimatickej zmeny. Historické údaje ukazujú, že aj keď sa v minulosti vyskytli chladnejšie dni s teplotami pod nulou, v posledných rokoch
je častejšia miernejšia klíma. Tento trend môže mať vplyv na miestnu flóru a faunu a môže viesť k dlhšiemu vegetačnému obdobiu.

Tipy na deň v Košiciach

Vzhľadom na predpoveď mierneho dažďa by ste pri návšteve Košíc mali zvážiť aktivity v interiéri. Odporúčame navštíviť napríklad Štátnu
filharmóniu Košice alebo Východoslovenské múzeum. Pre milovníkov umenia je skvelou voľbou Východoslovenská galéria. Ak by sa
počasie umúdrilo a dážď ustal, môžete sa prejsť po Medickej záhrade alebo si vychutnať atmosféru na Hlavnej ulici. Večer si môžete
spríjemniť návštevou Štátneho divadla Košice. V prípade slnečného počasia by bola príjemnou alternatívou prechádzka v Zoologickej
záhrade Košice alebo návšteva Botanickej záhrady UPJŠ.

Aktivujte si službu a dostávajte upozornenia na najdôležitejšie správy dňa.

Zdieľať

https://mediaboard.com/
https://app.mediaboard.com/article/3437213422/01539f1f0a9b53c008df?topic_monitor=30189&auth=eyJ0eXAiOiJKV1QiLCJhbGciOiJIUzI1NiJ9.eyJleHAiOjE3MzUyMTIyNjIsIndpZCI6MTAwNzQsImFpZCI6MzQzNzIxMzQyMiwidGlkIjozMDE4OX0.BYvy_Sp5hkWxEbZ7UukH2ki4eM_DU6sDIKBA57jYI-c
https://pocasie.azet.sk/clanok/vgyjifw/predpoved-pre-kosice-ake-bude-pocasie-26-11-2024/
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